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В настоящей статье проанализирован контекст употребления категории «нравственность» в Конституции 
Российской Федерации, приведены примеры толкования указанной категории судом в рамках конституцион-
ного процесса, представлен вывод о подходах к пониманию категории «нравственность» в конституционном 
праве, а также о роли использования данной оценочной категории в правотворчестве и правоприменении.

Ключевые слова: нравственность, конституционное право, судебная практика, правотворчество, 
правоприменение.

DOI: 10.18572/2221–3287-2022-2-26-29

The Morality Category in the Constitutional Law Dimension

Anastasia A. Gulyagina
Student of the Law Institute of the Peoples' Friendship University of Russia

Th e present article deals with context analyses of the morality category use in the Constitution of the Russian 
Federation, provides some examples of this category interpretation by court in the framework of the constitutional 
process, presents some approaches to understanding the morality category in constitutional law and contains 
a conclusion as per the role of using this evaluative concept in lawmaking and law enforcement.
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